



SHANGHAI  
FOREIGN INVESTMENT  
ASSOCIATION  
上海市外商投资协会



## 上海市外商投资协会月度工作简报

2021年 第9期

Shanghai Foreign Investment Association Vol. 9, 2021

# MONTHLY REPORT

### 2021年上海市外商投资企业百强发布会举行

9月28日下午，“2021年上海市外商投资企业百强发布会”在普陀区上海环球港凯悦酒店举行。上海市副市长宗明、上海市商务委主任顾军、普陀区委副书记、代区长肖文高及市商务委、上海海关、市财政局、市人社局、市税务局、市市场监管局、人民银行上海总部有关负责同志及上榜企业代表150人参加会议。

宗明副市长出席并发言，向上榜企业表示祝贺。百强榜单中的前十强企业出席的领导合影。普陀区肖文高代区长推介普陀区。上海市外商投资协会黄峰会长介绍了2020年度上海市百强外资企业的有关情况。上榜企业代表托克投资（中国）有限公司、近铁国际物流（中国）有限公司、欧莱雅（中国）有限公司和耐克商业（中国）有限公司分别作交流发言。（图1）

### 祝贺16家协会会员企业外籍高管获颁2021年上海市“白玉兰纪念奖”

9月15日，2021年上海市“白玉兰纪念奖”颁授仪式举行，来自15个国家的50位杰出外籍人士获此殊荣。上海市人民政府外事办公室主任、上海市人民对外友好协会常务副会长张小松等向获奖者颁发了奖章和证书。上海市外商投资协会刘生副会长出席仪式。

50名获奖者中，联合利华全球执行副总裁、北亚区总裁龙嘉华（新加坡籍）、美敦力全球高级副总裁、执行委员会成员、大中华区总裁顾宇韶（美国籍）、通用电气医疗（中国）有限公司总裁&CEO，通用电气医疗系统贸易发展（上海）有限公司总裁&CEO张轶昊（美国籍）由上海市外商投资协会推荐上报。

除了由协会推荐的3位获奖者外，还有13家协会会员企业的外籍高管获此殊荣。他们是米其林集团全球副总裁，米其林集团中国区总裁兼首席执行官伟书杰（法国籍）、江森自控（中国）投资有限公司亚太区总裁梁伟超（法国籍）、百威集团亚太区总裁杨克（比利时籍）、德勤华永会计师事务所（特殊普通合伙）合伙人、德勤中国跨国企业服务领导合伙人简思华（德国籍）、赛诺菲大中华区总裁贺恩霆（瑞士籍）、空气化工产品（中国）投资有限公司总裁苏俊雄（马来西亚籍）、三井住友海上火灾保险（中国）有限公司董事总经理菅匡彦（日本籍）、迪卡侬（上海）体育用品有限公司高级副总裁兼首席可持续发展官巴学凯（法国籍）、科思创（上海）投资有限公司科思创集团高级副总裁、科思创中国区总裁雷焕丽（加拿大籍）、拜耳健康消费品亚太区总裁李国富（加拿大籍）、西门子医疗系统有限公司亚太区总裁陶琳（奥地利籍）、欧姆龙自动化（中国）有限公司董事长兼总经理大场合志（日本籍）、安永（中国）企业咨询有限公司首席合伙人忻怡（加拿大籍）。（图2）



图1



图2

## 协会邀请8家会员企业外籍高管参加在沪外国友人“走进人大”活动

9月16日下午，上海市人大外事委员会、上海市人民对外友好协会联合举办在沪外国友人“走进人大”活动。市人大常委会副主任、市友协会长陈靖、市人大外事委主任委员高德毅、市友协副会长景莹、市人大外事委副主任委员林海平出席。

受上海市外商投资协会的邀请，印孚瑟斯全球副总裁、中国区总裁沙睿杰，液化空气大中华区总裁兼首席执行官柏昊天，赫格纳斯亚太区总裁马克·布瑞思威特，奥瑟亚（中国）投资有限公司中国区总裁郭基勋，宜家中国企业传播及公共事务副总裁霍若琳，CJ中国总部对外合作室总经理申泓植，上海江崎格力高食品有限公司总经理加藤巧，上海罗氏制药有限公司首席财务官克劳斯·卡格等8家会员企业的外籍高管参加了此次活动。外国友人们走进上海人大，参观和了解了地方立法机关在城市经济社会发展中发挥的重要作用。（图3）

## 协会6家会员企业参加市消保委消费者权益保护外企圆桌会议

9月8日，市消保委召开消费者权益保护外企圆桌会议，市协会会员企业爱特思亚太企业管理有限公司、安利（中国）日用品有限公司、康师傅控股有限公司、上汽通用汽车有限公司、罗森（中国）投资有限公司、雅诗兰黛（上海）商贸有限公司等6家公司参会。

市消保委主任方惠萍出席会议，市市场监管局一级巡视员胡浩，市商务委总经济师罗志松，市消保委秘书长、市市场监管局二级巡视员陶爱莲，市外资协会会长黄峰参会。会议由市政府副秘书长、市消保委第一副主任尚玉英主持。会上，市市场监管局和市消保委相关负责人一一回应了在场企业的问题和建议，市商务委和市外资协会就共同保护外企及消费者的权益进行了交流发言。（图4）

## 协会首场“会员为会员”（MFM）活动——依视路爱眼沙龙举行

9月11日，协会首场“会员为会员”（Member For Member，简称MFM）活动——依视路爱眼沙龙在静安嘉里中心Kinetic Space举行，依视路集团大中华区事务总裁、协会监事长吕建中、协会常务副秘书长李洁出席活动并致辞。来自ABB、汉高、江崎格力高、库克医疗、博泽、佛吉亚、宜家、联恒、剑桥科技等会员企业的员工和家属参加了本次活动。

来自依视路和合作伙伴亮视点的眼科专家介绍了青少年近视防控、成人视疲劳缓解、紫外线防护以及中老年人的老花防控、隐形眼镜配戴等方面的护眼知识，并解答了大家有关眼健康和隐形眼镜配戴方面的问题。现场还开展了眼健康筛查，由眼科专业人士通过专业眼科筛查设备为大家检查眼压、屈光不正、角膜健康等。



图3



图4

## 协会动态

9月1日

“一江一河”城市创新论坛——中日大健康产业对话在静安苏河百年历史的上海总商会旧址

举行。来自中日双方的政府、高校、机构、企业代表出席会议。协会会长黄峰出席并主持了论坛的专题发言环节。（图5）

### 9月2日

协会会长黄峰拜访上海市法学会，与施伟东副会长进行交流，未来双方将开展多层次合作。

### 9月3日

协会会长黄峰拜访市知识产权局。市知识产权局余晨副局长、知识产权保护处凌捷副处长接待。双方就协会建立知识产权维权援助中心工作站、《上海外商投资企业权益保护白皮书》编撰、专利申请和保护等工作进行了交流。

### 9月5日

协会会长黄峰参加“建党百年与民间外交——上海的实践与启示”研讨会。会上作了“外商投资企业扶贫与民间外交”演讲，介绍了外商投资企业扶贫案例，并就外商投资企业参与乡村振兴、促进共同富裕提出了建议。

### 9月7日

协会举办上海市经济数字化转型相关政策讲座，邀请市经信委信息化推进处的薛威，对本市经济数字化转型的总体布局进行了介绍，帮助企业了解经济数字化转型相关政策中的关键信息，探讨外资企业应如何抢抓发展的先机。共有来自全市外商投资企业的90余名代表参会。

### 9月9日

2021中国外商投资企业协会会长论坛暨五届九次常务理事会在厦门召开。中国外商投资企业协会陈德铭会长主持并讲话。曹宏瑛常务副会长、原高强副会长出席会议。协会会长黄峰参会，并和来自默克、软银、高通等企业的与会代表们围绕后疫情时代外资企业的机遇与挑战进行交流发言。（图6）

### 9月9日

协会举办专精特新”企业政策讲座。来自市中小企业服务发展中心专精特新部的焉琳琳介绍了“专精特新”企业的政策背景及培育情况，详细梳理、解读了本市专精特新企业的相关政策及申报流程。来自全市外商投资企业的约60名代表参会。

### 9月10日

协会汽车分会在上汽培训中心举办了“新法规形势下汽车行业数据合规应对”的专题培训。本次专题培训吸引了协会汽车分会会员企业的四十余人参加。协会副会长刘生应邀出席。

讲座结合《个人信息保护法》及《数据安全法》对《汽车数据安全若干规定（试行）》进行了详细地解读，并着重就数据合规管理组织的设置与完善，数据分级分类的标准，数据处理角色的识别与定位，以及个人信息与重要数据的出境管理等方面，为大家全面地剖析汽车行业如何在新法规形势下应对数据合规。



图5



图6

## 9月15日

协会举办“税收筹划实务与案例分享”培训，邀请Financeren讲师从全球税务的现状出发，阐述了外资企业如何进行有效的税收筹划与风险防范，并分享了很多实用的案例。来自不二越、东京计装、德达医院等企业的学员参加了讲座。

## 9月17日

上海市律师协会来访，协会会长黄峰与律协会会长季诺签订了合作备忘录，将在长三角一体化构建、外资企业法律服务等方面展开深入合作。（图7）

## 9月23日

第130届中国进出口商品交易会招商推介会以线上线下融合的方式，在北京、上海和广州三地同步连线举办。协会邀请了25家会员企业到位于浦东的中国信保上海分公司会场参加了线下推介会。其中有来自霍尼韦尔自动化控制（中国）有限公司、福特汽车（中国）有限公司、宜家（中国）投资有限公司等知名在沪外资企业代表，还有上海冠华不锈钢制品股份有限公司、安硕文教用品（上海）股份有限公司、上海新西亚家居饰品贸易有限公司等部分上海交易团外资分团的广交会品牌企业负责人。

## 9月23日

协会和云学堂举办《代际领导力—如何用95后思维领导95后》讲座，邀请云学堂首席知识官介绍了60后、70后、80后、90后、95后和00后代际特征，并就如何帮助95后快速融入团队找到工作使命，如何与95后更舒服、更高效地沟通及相处等问题进行了阐述。默克、百佑佳食品贸易、丹纳赫、妆美堂、捷成洋行等会员企业参加了讲座。（图8）

## 9月26日

协会会长黄峰拜访上海虹桥国际中央商务区管委会。虹桥商务区管委会孔福安副主任与相关处室人员接待，双方就市外资协会与虹桥商务区管委会加强交流合作进行了沟通。

## 9月27日至28日

协会举办“海关稽查案例解析、风险应对与关务合规操作”培训。讲师围绕海关稽查环境分析、进出口申报风险稽查案例分析、加工贸易风险稽查案例分析、海关稽查应对等四个维度，理论与实践相结合，学员边学边练，收获满满。来自爱齐商贸、理研塑料、赫格纳斯等会员企业学员参加了培训。



图7



图8

## 9月29日

液化空气在上海举办了庆祝在华30周年庆典，协会会长黄峰出席并致辞。

## 9月29日

协会人力资源经理人俱乐部举办了主题为“商业化学反应实验室”的工作坊活动，近20名来自上海外商投资企业的HR经理们齐聚德勤“勤创空间”，开启了一次沉浸式认知之旅。活动

中，催化师引导HR经理们从了解自己、理解他人、调整自己的行为风格三个层次理解四类人格特质的不同行为逻辑，并介绍了与四种不同人格特质的人如何相处的方法。

## 9月30日

协会常务副秘书长李洁拜访上海市企业法律顾问协会，熊晨曜专职副会长接待并进行交流。

## 会员交流

9月6日，协会会长黄峰走访印孚瑟斯。副总裁、中国区负责人沙睿杰接待并带领黄会长一行参观了工厂。

9月7日，默克投资（中国）有限公司政府事务副总监傅鹤蕾来访。协会会长黄峰接待并进行交流。

9月8日，协会副会长刘生走访安硕文教用品（上海）股份有限公司，人力资源总监王程接待并进行交流。

9月17日，协会副会长刘生走访首帆动力科技股份有限公司位于江苏启东的工厂。董事长杜剑峰接待及交流，并带领刘会长一行参观了车间。

9月24日，上海外服（集团）有限公司人事管理事业部总经理朱海元和人事管理事业部副总理赵嘉来访协会。协会会长黄峰和常务副秘书长李洁接待。双方就日后合作事宜进行了交流。

9月26日，协会会长黄峰走访美国众达律师事务所驻上海代表处，主管合伙人黄敏琪接待并进行交流。

### 走访企业名单（16家）：

- 贺德克液压技术（上海）有限公司
- 上海津村制药有限公司
- 上海国际港务（集团）股份有限公司
- 美国众达律师事务所驻上海代表处
- 安硕文教用品（上海）股份有限公司
- 上海专利商标事务所有限公司
- 首帆动力科技股份有限公司
- 富士胶片商业创新（中国）有限公司
- 百特（中国）投资有限公司
- 葛兰素史克（中国）投资有限公司
- 近铁国际物流（中国）有限公司
- 默克投资（中国）有限公司
- 恒生银行（中国）有限公司
- 兄弟（中国）商业有限公司
- 上海凯讯通信工程有限公司
- 嘉华（中国）投资有限公司

## 新会员

9月新入会企业5家，本年度累计新入会企业54家。

### 百汇上海医院管理有限公司

百汇医疗隶属百汇班台集团。百汇班台是亚洲杰出的私营医疗集团，是IHH医疗保健集团全资子公司，IHH全球医疗网络涵盖80家医院，遍布10个国家，拥有超过15,000张床位。

百汇医疗2004年进入中国，2006年在上海开设了第一家医疗中心，并于2007年收购上海瑞新集团，成为上海知名的外资医疗机构。

目前，百汇医疗在中国拥有近100位有国际医疗背景的医生，设有3个医院以及6个交通便利的医疗中心（上海，苏州，成都，香港），提供40多个科室服务。公司与当地知名的医院紧密合作，共享专业技术知识，为患者提供优质服务，与50多家国际保险公司有直接结算服务，是优质的卫生保健服务提供者。

### **施耐德电气（中国）有限公司**

作为全球能源管理和自动化领域数字化转型的专家，施耐德电气业务遍及全球 100 多个国家和地区，为客户提供能源管理和自动化领域的数字化解决方案，以实现高效和可持续。施耐德电气的宗旨，是赋能所有人对能源和资源的最大化利用，推动人类进步与可持续发展的共同发展，称之为 Life Is On。施耐德电气推动数字化转型，服务于家居、楼宇、数据中心、基础设施和工业市场。通过集成世界领先的工艺和能源管理技术，从终端到云的互联互通产品、控制、软件和服务，贯穿业务全生命周期，实现整合的企业级管理。

### **北京诺华制药有限公司**

诺华是一家全球领先的医药公司。诺华与中国拥有超过135年的渊源。秉持“承诺中华”的理念，诺华从研发、生产到业务发展，全面布局中国市场。如今，几乎所有诺华全球业务部门和职能部门均已在中国设立。诺华在中国的业务包括诺华制药（中国）、诺华肿瘤（中国）和山德士（中国），在北京和广东建有两大生产基地，在北京、上海和江苏设立了研发机构。公司致力于为中国患者提供创新药和高品质的非专利药。

自1987年以来，诺华已有超过80款创新药物在华获批，预计2020-2024年，将在中国递交50款新药申请。在中国，有600多名员工致力于新药研发，有超过100多个临床研究项目正在进行中。诺华在中国的研发聚焦于重点疾病治疗领域，以应对中国未满足的医疗需求。

### **上海联拓生物科技有限公司**

上海联拓生物科技有限公司成立于2019年12月11日，注册资本为5,500万美元，是一家专注于为中国和亚洲主要市场的患者带来颠覆性药物的生物科技公司。公司直接投资方为联拓生物科技有限公司（香港），香港的母公司为美国联拓生物。美国联拓生物是由 Perceptive Advisors 创立、培育和孵化，Perceptive Advisors 是一家专注于生命科学领域的领先投资公司，目前管理的资产超过70亿美元。

联拓生物与世界级的合作伙伴合作，选择具有坚实科学基础和临床数据的项目，从而形成一个由广泛的，经过验证的晚期“first-in-class”产品及其他极具潜力的早期产品组成的产品管线，研究和开发生血管肾脏、肿瘤、呼吸、眼科等疾病相关的新药及药品注册事宜。在推进全球发展计划的同时，联拓生物凭借首屈一指的全球创新拓展平台，坚持以中国为中心的执行业务策略，让合作伙伴能够融入当地庞大且富有活力的医疗环境。支持尚未进入中国和亚洲其他主要市场的领先生物技术公司。基于平衡的战略和财务合作关系，我们相信能够利用令人信服的科学技术为患者带来更好的药物。

### **易富（上海）贸易有限公司**

富邑葡萄酒集团是国际领先的上市葡萄酒集团。集团旗下拥有多个国际知名并屡获殊荣的葡萄酒品牌，包括：Penfolds奔富、洛神山庄、纷赋酒庄、贝灵哲酒庄、璞立酒庄、领麓酒庄、利达民、脉拓酒庄、威思酒庄、黄金骑士、冷溪山等。富邑集团专注于全球多国原产地品牌组合高端化与品牌营销，在世界各大知名葡萄产区拥有高品质葡萄种植园以及世界级生产设备。集团的业务重点旨在满足不断变化的消费者需求，并致力于实现可持续增长。集团所做的一切都致力于实现其成为全球最受推崇的奢华葡萄酒公司的雄心。

## HIGHLIGHTS

### **2021 Presentation Ceremony of Top 100 FIEs in Shanghai**

On Sept.28, “2021 Presentation Ceremony of Top 100 FIEs in Shanghai” was held. Zong Ming, Vice Mayor of Shanghai Municipal Government, Gu Jun, Director of Shanghai Municipal Commission of Commerce, Xiao Wengao , Deputy Secretary and Acting Mayor of Putuo District, and representatives from Municipal Commission of Commerce, Shanghai Customs, Municipal Bureau of Finance, Municipal Bureau of Human Resources and Social Security, Municipal Bureau of Taxation, Municipal Bureau of Market Supervision, People's Bank of China Shanghai Headquarters and enterprises on the list attended the ceremony.

Vice Mayor Zong Ming attended and congratulated the companies on the list. TOP 10 FIEs took the photo with the attending leaders. Acting Mayor Xiao Wengao of Putuo District promoted Putuo District. Huang Feng, Chairman of SHFIA, introduced Top 100 FIEs in Shanghai in 2020. Representatives of the Top 10 FIEs including Trafigura Investment., Kintetsu World Express, L'Oréal and NIKE made the speech. (Image 1)

### **16 Foreign Executives of the Association's Member Companies were awarded the "Magnolia Silver Award" in 2021 in Shanghai**

On Sept. 15, a ceremony was held to award the 2021 Shanghai Magnolia Silver Award to 50 outstanding foreigners from 15 countries. Zhang Xiaosong, Director of the Foreign Affairs Office of Shanghai Municipal People's Government and Executive Vice President of Shanghai People's Association for Friendship with Foreign Countries, presented the medals and certificates to the winners. Liu Sheng, Vice Chairman of SHFIA attended the ceremony.

Among the 50 winners, Rohit Jawa (Singapore), Executive Vice President of Unilever Global and President of North Asia; Alex Yushao Gu (America), Senior Vice President, Member of Executive Committee, President of, Medtronic Greater China; Zhang Yihao (America), President & CEO of GE Healthcare were recommended by the SHFIA.

In addition, 13 foreign executives from the Association's member companies were also honored. They are Kamran-Charles Vossoughi (France), Vice President of Michelin Group, President & CEO of Michelin China. Visal Leng (France), President, of Johnson Controls Asia Pacific, Jan Eli B. Craps (Belgium), Co-Chair & Chief Executive Officer of Budweiser APAC, Zone President of AB InBev APAC, Jens Gustav Ewert (Germany), Partner of Deloitte China, Managing Partner of Deloitte China MNC service, Pius Stephan Hornstein (Switzerland), Country Lead, Sanofi Greater China, Saw Choon Seong (Malaysia), Global Vice President and China President of Air Products, Masahiko Suga (Japan), Director & President of Mitsui Sumitomo Insurance (China) Co., Ltd., Pascal Bizard (France), Senior Vice President, Chief Sustainable Development Officer, Decathlon (Shanghai) Sports Co., Ltd., Huanli Lei (Canada), Senior Vice President, Covestro Group, President of Covestro China,. Lance Richard Lee Yuen (Canada), President of Asia-Pacific, Bayer Consumer Health, Elisabeth Staudinger-Leibrecht (Austria), President, Asia-Pacific, Siemens Healthineers Ltd., Goshi Oba (Japan), President & CEO, Omron Industry Automation (China) Co., Ltd., Yi Xin (Canada), Managing Partner, Ernst & Young (China) Advisory Limited. (Image 2)





Image 1



Image 2

### **SHFIA invited 8 Foreign Executives of Member Companies to Participate in the "Into the NPC" Activity**

In the afternoon of Sept.16, the Foreign Affairs Committee of Shanghai Municipal People's Congress and Shanghai People's Association for Friendship with Foreign Countries jointly held an event for foreign friends in Shanghai to visit the National People's Congress(NPC). Chen Jing, Deputy Director of the Standing Committee of the Shanghai Municipal People's Congress and Chairman of the Shanghai People's Association for Friendship with Foreign Countries , Gao Deyi, Chairman of the Foreign Affairs Committee of the Shanghai Municipal People's Congress, Jing Ying, Vice Chairman of Shanghai People's Association for Friendship with Foreign Countries, and Lin Haiping, Deputy Chairman of the Foreign Affairs Committee of the Shanghai Municipal People's Congress, attended the event.

Invited by SHFIA, Rajnish Sharma, Global Vice President and President of China of Infosys, Nicolas Poirot, President and CEO of Air Liquide Greater China, Mark Braithwaite, President of Asia Pacific of Höganäs, Kwak Kihun, President of OCI China, Karolina Horoszczak, Vice President of Corporate Communications and Public Affairs, IKEA China, Shin Hong-sik, General Manager, External Cooperation Office, CJ China Headquarters, Takumi Kato, General Manager of Ezaki Glico Foods, and Claus Karg, CFO of Shanghai Roche from member companies participated in the event. The foreign friends came to Shanghai NPC to visit and understand the important role played by the local legislature in the economic and social development of the city. (Image3)

### **Six Member Companies of SHFIA Participated in the Consumer Protection Commission's Roundtable on Consumer Rights and Interests Protection for Foreign Companies**

On Sept.8, the Consumer Protection Commission held a roundtable meeting for FIEs to protect consumer rights and interests. Representatives from 6 member companies of the Association participated in the meeting, including ITX Asia Pacific, Amway China, Master Kong, SAIC Motor, Lawson and Estee Lauder.

Fang Huiping, Director of the Municipal Consumer Protection Commission, attended the meeting, Hu Hao, First-level Inspector of Shanghai Municipal Market Supervision Bureau, Luo Zhisong, Chief Economist of Shanghai Municipal Commission of Commerce, Tao Ailian, Secretary General of Shanghai Municipal Consumer Protection Commission and Second-level Inspector of Shanghai Municipal Market Supervision Bureau, and Huang Feng, Chairman of SHIFA, attended the meeting. The meeting was hosted by Shang Yuying, Deputy Secretary General of the Municipal Government and First Deputy Director of the Municipal Consumer Protection Commission. At the meeting, the relevant persons in charge

of the Municipal Bureau of Market Supervision and the Municipal Consumer Protection Commission responded to the questions and suggestions from the representatives, and the Municipal Commission of Commerce and SHFIA exchanged views on the joint protection of the rights and interests of FIEs and consumers. (Image 4)



Image 3



Image 4

### **The First "Member For Member" (MFM) event of the Association - Essilor Eye Care Salon was Held**

The first "Member For Member" (MFM) event of the Association - Essilor Eye Care Salon was held at Kinetic Space of Jing'an Kerry Center. Lu Jianzhong, President of Public Affairs of Essilor Greater China and Chairman of the Supervisory Board of the Association, and Jessica Li, Executive Deputy Secretary General of the Association, attended the event and delivered speeches. Employees and family members from member companies such as ABB, Henkel, Ezaki Glico, Cook Medical, Brose, Faurecia, IKEA, Lianheng Isocyanate and CIG Shanghai attended the event.

Ophthalmologists from Essilor and partner LensCrafters introduced eye care knowledge on youth myopia prevention and control, adult visual fatigue relief, UV protection, as well as presbyopia prevention for middle-aged and elderly people and control and contact lens use, and answered questions about eye health and contact lens. Eye health screening was also conducted on site, with ophthalmology professionals checking eye pressure, refractive error and corneal health through professional eye screening equipment.

## **SHFIA EVENTS**

### **September 1**

The "One River, One Creek" Urban Innovation Forum - Sino-Japanese Dialogue on Health Industry was held at the former site of Shanghai Chamber of Commerce by the Suzhou Creek. Representatives of government, universities, institutions and enterprises from both China and Japan attended the meeting. Huang Feng, Chairman of SHFIA, attended the forum and chaired its sub-forum. (Image 5)

### **September 2**

Huang Feng, Chairman of SHFIA, visited the Shanghai Law Society and exchanged views with Shi Weidong, Vice Chairman of the association. The two sides will cooperate at various levels in the future.

### September 3

Huang Feng, Chairman of SHIFA, visited Shanghai Intellectual Property Administration. Yu Chen, Deputy Director General of the Shanghai Intellectual Property Administration and Ling Jie, Deputy Director of IP Protection Division received him. The two sides exchanged views on establishment of a workstation for IP Protection, the compilation of the <White Paper on the Protection of Rights and Interests of Foreign- Invested Enterprises in Shanghai>, and patent application and protection.

### September 5

Huang Feng, Chairman of SHFIA, attended the seminar "The Centenary of the Founding of CPC and Non-governmental Diplomacy — Shanghai's Practice and Enlightenment" and delivered a speech on "FIE Poverty Alleviation and Non-government Diplomacy", introducing cases of poverty alleviation by FIEs and providing suggestions about FIEs' contribution in promotion rural revitalization and common prosperity.

### September 7

SHFIA held a lecture on policies related to the digital transformation of Shanghai's economy, inviting Xue Wei from the Informatization Promotion Department of Shanghai Municipal Commission of Economy and Informatization to introduce the digital transformation of the city's economy and help enterprises understand the relevant policies in the digital transformation and discussed how foreign-invested enterprises should seize the opportunity of development. In total, more than 90 representatives from foreign-invested enterprises in the city attended the conference.

### September 9

2021 China Association of Enterprises with Foreign Investment (CAEFI) Chairman's Forum and the Ninth Standing Council of the Fifth Session was held in Xiamen. Chen Deming, Chairman of CAEFI hosted the meeting and delivered a speech. Cao Hongying, Executive Vice Chairman and Yuan Gaoqiang, Vice Chairman were present at the meeting. Huang Feng, Chairman of SHFIA, attended the meeting and discussed with representatives from Merck, Softbank, Qualcomm and other companies about the opportunities and challenges for foreign-invested enterprises in the post-epidemic era. (Image 6)

### September 9

SHFIA held a seminar on "Policies for Specialized and Innovative Enterprises" . Yan Linlin from the Department of Specialized and Innovative Enterprises of the Municipal SME Service Development Center introduced the policy background and support of "Specialized and Innovative Enterprises", and explained the relevant policies and declaration process of Specialized and Innovative Enterprises in the city. About 60 representatives from foreign-invested enterprises attended the meeting.



Image 5



Image 6

## September 10

The Automotive Branch of the Association held a lecture on "Data Compliance of Automotive Industry under the New Regulatory Situation" at SAIC Training Center. The special training attracted more than 40 participants from the member companies of the Association's Automotive Branch. Liu Sheng, Vice Chairman of SHFIA, attended.

The lecture combined the Personal Information Protection Law and the Data Security Law to explain Certain Provisions on Automotive Data Security Management (for Trial Implementation). Also, the lecture explained the setting and improvement of data compliance management organization, the criteria of data classification, the identification and positioning of data processing roles, and the outbound management of personal information and important data, etc., providing a comprehensive analysis of how the automotive industry can deal with data compliance under the new regulatory situation.

## September 15

SHFIA held a lecture on "Tax Planning Practice and Case Sharing" and invited Financeren lecturer to explain how FIEs can carry out effective tax planning and risk prevention and shared many practical cases. The lecture was attended by participants from companies such as Nachi, Tokyo Keiso and DeltaHealth.

## September 17

Shanghai Bar Association visited SHFIA. Huang Feng, Chairman of SHFIA, and Ji Nuo, Chairman of Shanghai Bar Association, signed a memorandum of cooperation, to start further cooperation in Yangtze River Delta integration and legal services for FIEs. (Image 7)

## September 23

The 130<sup>th</sup> China Import and Export Fair Investment Promotion Conference was held in Beijing, Shanghai and Guangzhou both online and offline. SHFIA invited 25 member companies to attend the offline meeting at the venue of China Credit Insurance Shanghai Branch in Pudong. Among them were representatives from Honeywell, Ford Motor, IKEA, Guanhua Stainless Steel Products, Axus Stationery, Xinxiyajiaju Ornaments and representatives from FIE sub-groups of the Shanghai Trade Group.

## September 23

SHFIA and Cloud Academy held a lecture on "Generational Leadership - How to Lead the Post-95s with Post-95 Mindset", inviting the Chief Knowledge Officer of Cloud Academy to introduce the generational characteristics of the post-60s, post-70s, post-80s, post-90s, post-95s and post-00s, and to discuss how to help the post-95s quickly integrate into the team and find their work mission, and how to communicate and get along with the post-95s more comfortably and efficiently. Member companies such as Merck, Bayoujia Food, Danaher, Shobido and Jebsen attended the lecture. (Image 8)



Image 7



Image 8

### **September 26**

Huang Feng, Chairman of SHFIA, visited Shanghai Hongqiao International Central Business District. Kong Fu'an, Deputy Director and staff from relevant departments received him. The two sides communicated on strengthen cooperation with each other.

### **September 27 to 28**

SHFIA held a lecture on "Customs Audit Case Analysis, Risk Response and Customs Compliance Operation". The lecturer focused on four dimensions including analysis of customs audit environment, case analysis of risk audit of import and export declaration, case analysis of risk audit of processing trade, and response to customs audit, etc. The theory and practice were combined, and the participants learned and practiced at the same time, and gained a lot. Trainees from member companies such as Align Technology, Riken Plastics and Höganäs attended the lecture.

### **September 29**

Air Liquide celebrated its 30th anniversary in Shanghai. Huang Feng, Chairman of SHFIA, attended the event and delivered a speech.

### **September 29**

SHFIA's HR Managers Club held a workshop on the theme of "Business Chemistry Reaction Lab" and 20 HR managers from FIEs in Shanghai gathered at Deloitte's Greenhouse to start an immersive cognitive journey. Jessica Li, Executive Deputy Secretary General of the Association, attended the event and gave an opening speech. During the event, the Chief Chemist guided the HR managers to understand the different behavioral logic of the four personality traits from three levels: understanding themselves, understanding others and adjusting their behavioral style.

### **September 30**

Jessica Li, Executive Deputy Secretary General of SHFIA, visited Shanghai Corporate Counsel Association, and was received and exchanged with Xiong Chen Yao, Vice Chairman of the Association.

## **CONNECTING WITH MEMBER COMPANIES**

On Sept.6, Huang Feng, Chairman of SHFIA, visited Infosys. Rajnish Sharma, Global Vice President and President of China of Infosys, received him and gave him a tour of the factory.

On Sept.7, Fu Helei, Deputy Director of Government Affairs of Merck China visited SHFIA. Huang Feng, Chairman of SHFIA, received her and exchanged views.

On Sept.8, Liu Sheng, Vice Chairman of SHFIA, visited Axus Stationery.

On Sept.17, Liu Sheng, Vice Chairman of SHFIA visited the factory of Mpmc Powertech Crop in Qidong. Du Jianfeng, Managing Director of the company exchanged views with him and toured the factory together.

On Sept.24, Zhu Haiyuan, General Manager of Personnel Management Division of and Zhao Jia, Deputy General Manager of Personnel Management Division of FSG, visited SHFIA. Huang Feng, Chairman of SHFIA, and Jessica Li, Executive Deputy Secretary General, received them. The two sides exchanged views on future cooperation.

On September 26, Huang Feng, Chairman of SHFIA, visited the Representative Office of Jones Day Law Firm in Shanghai, and exchanged views with the Managing Partner, Huang Minqi.

### **List of companies visited (16):**

- Hydac Technology(Shanghai)Ltd.
- Shanghai Tsumura Pharmaceuticals Co.,Ltd.
- Shanghai International Port (Group) Co.,Ltd.
- Shanghai Representative Office of Jones Day Law Firm
- Baxter (China) Investment Co.,Ltd.
- GlaxoSmithKline (China) Investment Co.,Ltd.
- Kintetsu World Express (China) Co.,Ltd.
- Merck Investment(China) Co.,Ltd.
- Axus Stationery(Shanghai)Company Ltd.
- Shanghai Patent &Trademark Law Office,LLC.
- Mpmc Powertech Crop.
- Fujifilm Business Innovation (China) Corp.
- Hang Seng Bank (China) Limited
- Brother (China) Ltd
- Shanghai KDDI Communications Engineering Co., Ltd.
- K Wah (China) Investment Co., Ltd.

## **NEW MEMBERS**

In September, SHFIA welcomed 5 new members and altogether 54 new companies joined the association by the end of September.

### **ParkwayHealth Shanghai Hospital Management Co.**

Parkway China is a member of Parkway Pantai Group. Parkway Pantai is Asia's Leading Healthcare Provider, part of IHH Healthcare, one of the largest healthcare providers in the world by market capitalization. Its operates 80 hospitals with more than 15,000 beds in 10 countries.

Parkway China first arrived in China in 2004. In 2006, Parkway opened its first ParkwayHealth medical center in Shanghai, bringing world-renowned quality healthcare to China. Through the acquisition of World Link Group in 2007, Parkway China becomes Shanghai's largest foreign-owned medical network.

Parkway China is a leading international healthcare provider. With a team of nearly 100 internationally trained physicians, we now operate 3 hospitals and 6 medical and dental centers conveniently located in Shanghai, Suzhou, Chengdu and Hong Kong offering more than 40 specialties. We work closely with the best local hospitals with which we share our knowledge and expertise to ensure the best services possible to our patients. We have established direct billing services with over 50 insurance companies.

### **Schneider Electric (China) Co.**

As a global expert in digital transformation in energy management and automation, Schneider Electric has a presence in more than 100 countries and regions around the world, providing customers with digital solutions in energy management and all people to maximize the use of energy and resources and to drive human progress and sustainable co-development, called Life Is On. Schneider Electric drives digital transformation, serving the home, building, data center, infrastructure and industrial markets. By integrating the world's leading process and energy management technologies, connected products, controls, software and services from the endpoint to the cloud, across the entire business lifecycle, enabling integrated enterprise-wide management.

### **Beijing Novartis Pharma Ltd.**

Novartis is a leading global medicines company. Our roots in China trace back 135 years. Today, our presence in China is a microcosm of our global company, representing nearly all divisions and functions that the company has at global. Our operations includes Novartis Pharmaceuticals (China), Novartis Oncology (China) and Sandoz (China), with two major manufacturing facilities in Beijing and Guangdong, and R&D sites in Beijing, Shanghai and Jiangsu.

We are committed to providing innovative medicines and high-quality generic pharmaceuticals in China, obtaining over 80 new drug approvals since 1987, with plans to file 50 new drug applications during 2020-2024. We have more than 600 associates in China dedicated to R&D activities, and more than 100 drug development projects ongoing in China. Our innovation is focused on a number of key therapeutic areas to address unmet medical needs in China.

### **Shanghai Lianbio Development Co., Ltd**

Founded on December 11th, 2019, with a registered capital of US \$55 million. LianBio is a biotechnology company focusing on bringing subversive drugs to patients in major markets of China and Asia. The direct investor of the company is LianBio Development (HK) Limited, and the parent company of Hong Kong is LianBio LLC US, which is founded, cultivated and incubated by Perceptive Advisors which is a leading investment company focusing on life sciences with more than \$7 billion in assets under management.

LianBio collaborates with world class partners, selecting programs with strong scientific basis and clinical data resulting in a broad and validated late-stage pipeline with first-in-class profile as well as other high potential candidates. We mainly study and develop new drugs and drug registration affairs related to cardiovascular, tumor, respiratory, ophthalmology and other diseases. LianBio leverages an unparalleled global innovation mining platform and a China-centric execution strategy to enable partners to access the large and dynamic healthcare landscape. We support leading biotech companies who have not previously engaged in development in China and major Asian markets. Through balanced strategic and financial partnerships, We believe we can harness compelling science to bring better medicines to patients.

### **Treasury Wine Estates**

Treasury Wine Estates (TWE) is one of the world's largest listed wine companies. The company has a rich heritage and a portfolio of some of the most recognized and awarded wine brands in the world, including Penfolds, Rawson's Retreat, Wolf Blass, Beringer, Beaulieu Vineyard, Lindeman's, Matua, Wynns, Cavaliere d'Oro, and Coldstream Hills.

TWE is focused on multi-countries-of-origin portfolio premiumisation and brand-led marketing, with world-class production vineyards and facilities in internationally recognized regions. The TWE business is focused on meeting evolving consumer demand across the globe, and on delivering sustainable growth. Everything we do is dedicated to realizing the mission of becoming the world's most admired luxury wine company.



上海市外商投资协会 Shanghai Foreign Investment Association  
地址 Address :上海市黄浦区淮海中路138号上海广场29楼 29F, Shanghai Plaza, No.138 Middle  
Huaihai Rd, Huangpu District, Shanghai  
微信公众号 WeChat: 上海市外商投资协会  
联系人 Contact Person: 朱微娜  
电话 Tel: 021-62752995  
邮箱 E-mail: zhuweina@safi.org.cn